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Dierenwelzijn  -  Vogelmarkten en -tentoonstellingen 

Door dierenrechtenverenigingen wordt gewaarschuwd voor het feit dat vogelmarkten een 
bron van besmetting vormen met onder andere de bacterie Chlamydia psittaci. Ze 
veroorzaakt psittacose, ofwel de papegaaienziekte. Naast aspecten van dier- en 
volksgezondheid, wordt er ook gewezen op dierenwelzijn wat een aantal 
dierenrechtenverenigingen doet besluiten dat de organisatie van vogelmarkten best 
verboden zouden worden. Over tentoonstellingen van vogels is er minder expliciet een 
roep naar een verbod, maar blijft er wel een bezorgdheid.

Een van de belangrijkste bezwaren tegen het voortbestaan van vogelmarkten is vanuit 
het perspectief van dierenrechtenverenigingen de angst voor impulsaankopen. De 
vereniging Faunawatch heeft onderzoek gedaan naar het welzijn van de dieren op de 
‘Vogelenmarkt’ van Antwerpen aan de hand van de vijf vrijheden van Brambell, die de 
basis vormen voor de door de Europese Unie aangenomen wet voor de verbetering van 
het welzijn van dieren. Deze vijf vrijheden zijn als volgt gedefinieerd:

1. Dieren zijn vrij van honger en dorst. Ze hebben gemakkelijk toegang tot vers water 
en een adequaat rantsoen.

2. Dieren zijn vrij van fysiek en fysiologisch ongemak. Ze hebben een geschikte 
leefomgeving inclusief onderdak en een comfortabele rustplaats.

3. Dieren zijn vrij van pijn, verwonding en ziekte. Er is sprake van preventie en een 
snelle diagnose en behandeling.

4. Dieren zijn vrij van angst en stress. Er is zorg voor voorwaarden en behandelingen die 
geestelijk lijden voorkomen.

5. Dieren zijn vrij om normaal gedrag te vertonen. Ze hebben voldoende ruimte, goede 
voorzieningen en gezelschap van soortgenoten.

Uit het onderzoek van Faunawatch zou blijken dat het welzijn van de dieren op de 
Vogelenmarkt in Antwerpen niet zou voldoen aan de vijf vrijheden van Brambell, en door 
de organisatie in strijd wordt geacht met de Europese regelgeving inzake dierenwelzijn.

1. a) Werd al onderzoek gedaan naar de mate waarin impulsaankopen gebeuren op 
vogelmarkten?

b) Zo ja, is er aantoonbaar sprake van impulsaankopen?

c) Zo niet, zal dat in de toekomst worden onderzocht?



2. a) Heeft de dienst Dierenwelzijn al onderzocht in welke mate het dierenwelzijn op 
vogelmarkten wordt gerespecteerd of geschonden?

b) Zo ja, wanneer vond het onderzoek plaats?

c) Verliep het onderzoek volgens de vijf vrijheden van Brambell?

d) Wat waren de bevindingen?

e) Zo niet, zal dat in de nabije toekomst gebeuren?

3. Hoe vaak vonden er op vogelmarkten en tentoonstellingen van vogels inspecties door 
de dienst Dierenwelzijn plaats in de periode 2016-2020? Cijfers graag per jaar en 
onderverdeeld naar vogelmarkten en tentoonstellingen van vogels.

4. a) Bij hoeveel van die controles werden overtredingen tegen het dierenwelzijn 
vastgesteld?

b) Van welke aard waren de overtredingen?

c) Hoeveel van de overtredingen hebben geleid tot het opmaken van een proces-
verbaal?

5. a) Heeft de minister kennis genomen van het onderzoek dat door Faunawatch werd 
verricht op de Vogelenmarkt in Antwerpen?

b) Zo ja, hoe schat hij dat onderzoek in en welke conclusies trekt hij daaruit?

6. Hoe ziet de minister de toekomst van vogelmarkten, resp. tentoonstellingen van 
vogels?

7. Is de minister van oordeel dat het wenselijk is een verbod op vogelmarkten vanuit 
dierenwelzijnsperspectief door te voeren?

8. Is het wenselijk om vanuit dierenwelzijnsperspectief uitsluitend verkoop van vogels 
mogelijk te maken via een vaste locatie (dierenwinkel, kweker)?
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ANTWOORD 
op vraag nr. 441 van 8 februari 2021
van GWENNY DE VROE

1. Er gebeurde geen onderzoek naar impulsaankopen op vogelmarkten. De vraag is hoe 
zo’n onderzoek objectief en correct zou kunnen gebeuren. 

2. Het toezicht op het dierenwelzijn op markten gebeurt  door de lokale overheid. De 
Stad Antwerpen heeft ons wat betreft de Vogelenmarkt overigens uitdrukkelijk 
bevestigd dat een dierenarts en de politie regelmatig de marktkramers controleren. 

3-4.Controles op vogelmarkten of tentoonstellingen worden niet apart bijgehouden in de 
databank.

5. Uit dat onderzoek valt mijn inziens niet af te leiden dat er inderdaad sprake is van 
overtredingen van de dierenwelzijnsregelgeving.

6-8.Naar mijn mening is een verbod op de verkoop van alle levende dieren op markten 
een goede maatregel om het dierenwelzijn te bewaken. De verkoop van dieren op 
vaste verkooppunten biedt immers meer mogelijkheden voor degelijke huisvesting 
en verzorging van de dieren en vermijdt daardoor ook overbodige verplaatsingen.


